



GOVERNMENT OF PUERTO RICO

Puerto Rico Electric Power Authority

P
R
E
S
S

R
E
L
E
A
S
E

Thursday, March 14, 2019

PREPA Pays Off \$300 Million Loan to Central Government

(San Juan, Puerto Rico) –The Puerto Rico Electric Power Authority (PREPA) paid off the \$300 million loan that the Central Government granted the public corporation in February 2018 to inject financial liquidity to the corporation after the passage of Hurricanes Irma and María.

PREPA Executive Director José Ortiz Vázquez confirmed that on Friday, March 8, 2018, the loan was paid off. This loan was extremely important in providing stability to the agency while the power service was stabilized and the cash flow was restored.

Puerto Rico Fiscal Agency and Financial Advisory Authority Executive Director Christian Sobrino Vega stated that the loan was key to providing short-term liquidity to PREPA at a time when the people of Puerto Rico were barely recovering from the impact of two hurricanes.

“In AAFAF, we will continue to work hand in hand with PREPA to preserve PREPA’s fiscal stability. For this reason, we will continue monitoring PREPA’s liquidity rigorously to protect the service it provides to the citizens,” Sobrino Vega explained, adding that this disbursement did not affect the Government’s long-term liquidity.

PREPA paid \$9,050,000, or five percent (5%), in interest.

Ortiz added that “PREPA is still facing financial challenges while it continues its transformation after commencing the PROMESA Title III process. We appreciate the financial support provided by the Central Government during the past two years,” the Official said.

###

Contact: Edith Seda • Tel: 787.521.4696 • email: edithm.seda@prepa.com





jueves, 14 de marzo de 2019

COMUNICADO PRENSA

Energía Eléctrica salda préstamo de \$300 millones con el gobierno central

(San Juan, Puerto Rico) -La Autoridad de Energía Eléctrica (AEE) cumplió con el saldo al gobierno central del préstamo de \$300 millones que le fue concedido en febrero de 2018 para añadirle liquidez financiera a la corporación luego de los huracanes Irma y María.

José Ortiz Vázquez, director Ejecutivo de la AEE confirmó que el pasado viernes, 8 de marzo de 2019 se cumplió con el pago de este préstamo que fue de vital importancia para darle estabilidad a la agencia, mientras se lograba estabilizar el servicio de energía eléctrica y restablecer el flujo de efectivo.

El director ejecutivo de la Autoridad de Asesoría Financiera y Agencia Fiscal (AAFAF), Christian Sobrino Vega, indicó que el préstamo fue pieza clave para brindarle liquidez a corto plazo a la AEE en momentos donde el pueblo de Puerto Rico apenas se recuperaba del impacto de dos huracanes.

“Desde la AAFAF continuaremos trabajando mano a mano con la AEE para mantener la estabilidad fiscal de la corporación pública. Por tal razón, continuaremos monitoreando rigurosamente la liquidez de la AEE para proteger el servicio que se le ofrece a la ciudadanía”, explicó Sobrino Vega al expresar que este desembolso no afectó la liquidez del Gobierno a largo plazo.

La AEE pagó \$9,050,000 por concepto de intereses, o el 5 por ciento.

Ortiz añadió además que “la Autoridad aún enfrenta retos financieros mientras continúa su transformación después de entrar en el proceso de Título III, bajo la ley PROMESA. Agradecemos el apoyo financiero brindado por el Gobierno Central durante estos últimos dos años”, sostuvo el funcionario.

###

